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Nr.13971/27.04.2023 
 
 
                                                                    PROCES – VERBAL 
 
      Încheiat astăzi, 27 aprilie 2023, în cadrul şedinţei ordinare a Consiliului local al oraşului Ianca, organizată 
și desfășurată la sediul autorității deliberative, cu prezența fizică a consilierilor locali. La şedinţă participă 17 
consilieri locali din cei 17 existenţi în funcţie. De asemenea, participă de drept domnul primar Fănel George 
Chiriță, precum și domnul secretar general Alexandru Sterian-care redactează totodată şi procesul verbal al 
şedinţei. 
      Potrivit prevederilor art.7 din Legea nr.52/2003 privind transparenţa decizională în administraţia publică, 
proiectele de hotărâri, referatele de aprobare ale primarului și celelalte materiale aferente au fost transmise 
din timp consilierilor locali, sub confirmare de primire în format electronic (prin e-mail și în aplicația www. 
whatsapp), precum și pe suport de hârtie la ședințele pe comisii din data de 25.04.2023, fiind publicate și în 
Monitorul Oficial Local, la care nu au fost solicitări din partea societăţii civile pentru organizarea vreunei 
dezbateri publice pe marginea acestor proiecte de hotărâri.  
      În conformitate cu prevederile art.138 alin.(15) din O.U.G. nr.57/2019 privind Codul administrativ, cu 
modificările și completările ulterioare, procesele verbale ale şedinţelor consiliului local din 28.02.2023, 
15.03.2023 și 27.03.2023 au fost transmise consilierilor locali la timpul respectiv prin aplicația www.whatsapp 
și prin poșta electronică, precum și în format letric la ședințele pe comisii anterioare ședințelor consiliului 
local pentru a lua cunoștință de conținutul acestora, la care nu s-au înregistrat obiecții, fiind supuse pe rând 
la vot și aprobate în unanimitate. 
      În continuare, domnul secretar general prezintă proiectul ordinii de zi propus prin Dispoziţia primarului 
nr.454/18.04.2023, transmisă în format letric consilierilor locali sub semnătură de primire prin Convocatorul 
nr.13604/18.04.2023, precum și sub confirmare de primire în aplicația www.whatsapp și prin e-mail, publicată 
pe pagina de internet a instituției şi afişată la sediul consiliului local, la care domnul primar a mai propus 
completarea cu încă două proiecte de hotărâri, privind acordul consiliului local pentru participarea la 
Programul privind casarea autovehiculelor uzate, respectiv acordarea unor mandate speciale primarului și 
Asociației de Dezvoltare Intercomunitară «Eco Dunărea» pentru a vota în Adunarea Generală a Asociației  
respingerea solicitării Operatorului «Asocierea RER» de modificare a tarifelor, astfel că ordinea de zi finală 
supusă la vot și aprobată în unanimitate este următoarea:    
      1.-Proiect de hotărâre nr.24 privind alegerea președintelui de ședință; 
      2.-Proiect de hotărâre nr.25 privind desemnarea domnului primar Fănel-George Chiriță ca reprezentant 
de drept al U.A.T.Oraș Ianca în Adunarea Generală a Asociației «Centrul de Informare și Documentare 
pentru Integrare Europeană și Dezvoltare Durabilă» (CIDIEDD) Brăila; 
      3.-Proiect de hotărâre nr.26 privind rectificarea bugetului de venituri și cheltuieli pe anul 2023 al Direcţiei 
Serviciilor Publice din subordinea Consiliului Local al Oraşului Ianca; 
      4.-Proiect de hotărâre nr.27 privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de 
investiții «Construire sală de sport la Liceul Tehnologic „Nicolae Oncescu”-Școala Gimnazială Sărățeni din 
orașul Ianca»; 
      5.-Proiect de hotărâre nr.28 privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de 
investiții «Construire ateliere școlare la Liceul Tehnologic „Nicolae Oncescu” din orașul Ianca»; 
      6.-Proiect de hotărâre nr.29 privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de 
investiții «Modernizare și reabilitare străzi în localitatea Plopu, U.A.T.Oraș Ianca, județul Brăila»; 
      7.-Proiect de hotărâre nr.30 privind indexarea impozitelor și taxelor locale cu rata medie a inflației din 
anul fiscal anterior, aplicabile începând cu anul 2024; 
      8.-Proiect de hotărâre nr.31 privind acordul Consiliului Local pentru preluarea în domeniul public al U.A.T. 
Oraș Ianca, cu titlu gratuit, a imobilului cu destinația actuală de sediu A.N.I.F.-Sistem Ianca, satul Perișoru, 
orașul Ianca, județul Brăila, înscris în Cartea Funciară nr.4286; 
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      9.-Proiect de hotărâre nr.32 privind avizarea Studiului de specialitate pentru stabilirea nivelurilor 
indicatorilor de performanță ai serviciului public de alimentare cu apă și de canalizare în Aria delegată 
Operatorului S.C. C.U.P. Dunărea Brăila S.A., a nivelurilor indicatorilor de performanță ai serviciului rezultate 
din Studiul de specialitate, precum și acordarea unui mandat special primarului orașului Ianca; 
      10.-Proiect de hotărâre nr.33 privind avizarea modificării și completării Regulamentului serviciului de 
alimentare cu apă și de canalizare, aprobat prin Hotărârea nr.2/26.03.2018 a Adunării Generale a Asociației 
de Dezvoltare Intercomunitară Dunărea Brăila, cu modificările și completările ulterioare;  
      11.-Proiect de hotărâre nr.34 privind acordul Consiliului Local al Orașului Ianca, Județul Brăila, pentru 
participarea în cadrul Programului privind casarea autovehiculelor uzate, aprobarea cuantumului contribuţiei 
proprii și a numărului de autovehicule uzate estimat a face obiectul acordării stimulentului pentru casare; 
      12.-Proiect de hotărâre nr.35 privind acordarea unor mandate speciale primarului orașului Ianca și A.D.I. 
«Eco Dunărea» Brăila și pentru a vota în Adunarea Generală a Asociației respingerea solicitării Operatorului 
«Asocierea RER» de modificare/majorare a tarifelor aferente Contractului nr.360/07.06.2022 de delegare a 
gestiunii activităţii de colectare şi transport a deşeurilor municipale în judeţul Brăila; 
      13.-Diverse. 
      Potrivit prevederilor art.123 din O.U.G.nr.57/2019 privind Codul administrativ, respectiv ale art.1-alin.(2) 
din H.C.L.nr.96/2020 pentru aprobarea Regulamentului de organizare şi funcţionare a Consiliului local al 
oraşului Ianca, domnul consilier local Dănuț Pisică este ales președinte de ședință pentru luna aprilie, scop 
în care s-a adoptat Hotărârea nr.24 în unanimitate de voturi, iar din acest moment a preluat conducerea 
ședinței de astăzi, care este înregistrată audio-video și va fi transmisă pe canalul youtube. 
      În continuare, se trece la dezbaterea proiectelor de hotărâri înscrise pe ordinea de zi, toate avizate 
favorabil de către comisiile de specialitate. 
      Asupra Proiectului de hotărâre nr.25, au fost următoarele intervenții: 
      -Dl.Ionel Manole: O întrebare pentru domnul viceprimar, inițiatorul acestui proiect de hotărâre: doresc să 
ne explicați și nouă ce înseamnă această asociație și care va fi rolul domnului primar în cadrul acesteia? 
      -Dl.Mircea Mircescu: Deci, rolul domnului primar este să ne reprezinte interesele în cadrul asociației și 
va vota în cadrul consiliului de administrație. 
      -Dl.Ionel Manole: Concret domnule viceprimar, v-am întrebat cu ce se ocupă această asociație, chiar nu 
știu și nu vreau să votez în necunoștință de cauză?  
      -Dl.Secretar: Dați-mi voie să răspund eu, să depășim momentul: Centrul de Informare și Documentare a 
fost înființat cu mulți ani în urmă de către Consiliul Județean Brăila, în scopul de a sprijini localitățile în a 
scrie și promova proiecte cu finanțare nerambursabilă. La el au aderat multe localități din județ, inclusiv noi 
suntem membri asociați, iar în noua formă de reorganizare a Centrului s-a cerut și acest mandat special, în 
mod inutil spun eu, pentru că primarul este oricum prin lege reprezentantul de drept al unității administrativ 
teritoriale! Ultimul proiect promovat de Centrul de Informare și Documentare, unde orașul Ianca a fost 
partener, a fost cel numit Economia socială = Misiune socială, în urma căruia s-a înființat acea activitate 
educațională de tip After School la Școala de pe str.Sărățeni. A mai fost un proiect și pentru înființarea unui 
cămin de bătrâni, însă persoana interesată a dorit o finanțare mai consistentă și cred că l-a promovat pentru 
alte fonduri nerambursabile. Deci, cam asta este misiunea acestui Centru. 
      După aceste intervenții s-a supus la vot Proiectul de hotărâre nr.25, fiind aprobat în unanimitate. 
      La Proiectul de hotărâre nr.26 au fost reținute următoarele intervenții: 
      -Dl.Emilian Grozea: Aș fi avut o întrebare pentru domnul primar, însă poate ne lămurește domnul 
viceprimar, dacă se poate. Domnul primar susține în referatul de aprobare că au fost înregistrate facturi mai 
mari pentru depozitarea gunoiului la Gălbinași, dar în ședința anterioară doamna Anca Dumitrache, 
directorul D.S.P. Ianca, a recunoscut că nu a transportat toată cantitatea la acel depozit și că o mare parte 
a rămas în Ianca, la stația de compost. De ce sunt totuși mai mari facturile de gunoi care s-au încasat? Deci, 
oamenii au plătit gunoiul, dumneavoastră ați încasat banii, iar gunoiul nu a fost transportat! 
      -Dna.Anca Dumitrache: Bugetul D.S.P. Ianca pe acest an a fost aprobat în luna ianuarie, fiind prima mea 
redimensionare pe buget în minus, ca urmare a transferului activității de salubrizare către RER. Când exista 
continuitate pentru întreg anul, la estimările pe buget aveam în vedere și soldurile restante de încasat, însă 
pentru acest an am omis acest lucru, oamenii au venit totuși și au plătit facturile restante și de aceea este 
nevoie de această rectificare, pentru că am realizat venituri mai mari decât cele prognozate. Eu am la 
această dată bani în cont, dar nu sunt prevăzuți în buget și nu pot face plățile restante către depozitul de la 
Gălbinași! Asta este explicația rectificării bugetului, iar în privința gunoiului depozitat la stația de compost, 
despre care v-am vorbit și în ședința anterioară, între timp am încheiat contractul cu Operatorul depozitului 
ecologic și începând cu luna mai vom duce deșeul la acest depozit, pe cheltuiala exclusivă a Direcției. 



Proces verbal/27.04.2023                                                                                                                     Pagina 3 din 11 
 

      -Dl.Mircea Mircescu: Doamnă, ca să înțeleg, dumneavoastră aveți banii pentru gunoiul depozitat la stația 
de compost și care trebuie dus la depozitul ecologic, dar nu va mai fi nicio cheltuială pe seama cetățenilor? 
Întreb pentru că s-a vehiculat că va fi dus tot pe cheltuiala cetățenilor, că vor fi încărcate facturile cu această 
cantitate! 
      -Dna.Anca Dumitrache: Da, sunt banii încasați pentru acest gunoi, așa că decontarea către Gălbinași și 
către depozitul din Ianca o va face doar Direcția Serviciilor Publice, categoric oamenii nu vor mai plăti nimic. 
      -Dl.Ionel Manole: Ați afirmat că veți plăti strict din ceea ce veți încasa ca sume restante, dar în același 
timp ați spus mai înainte că ați încasat deja banii pentru acel gunoi!? 
      -Dna.Anca Dumitrache: Am zis că nu mai am voie să facturez de la clienți acest tip de serviciu pe gunoi 
menajer, că voi plăti furnizorii din ce-am facturat, din ce-am încasat deja și din ce mai avem de încasat din 
facturarea de până la 1 martie. Mai sunt clienți care nu au achitat pe luna februarie sau și din lunile anterioare! 
      -Dl.Ionel Manole: Ne puteți spune din ce perioadă este depozitat gunoiul acolo, la stația de compost? De 
când ați început depozitarea acolo, pentru că la Gălbinași s-a reziliat contractul și nu au mai primit gunoiul 
de la 1 martie 2023, așa ne-ați informat? 
      -Dna.Anca Dumitrache: Din cursul anului 2022, pentru că nu am reușit să-l mai transportăm. 
      -Dl.Rădel Alexe: În campania electorală se promitea peste tot că se vor crea locuri de muncă, iar 
dumneavoastră ați disponibilizat muncitorii! Mă gândesc că se puteau detașa la RER, pentru că sunt oameni 
care au muncit în acest serviciu 20 de ani și i-am dat afară fără preaviz, așa de ușor...!  
      -Dna.Anca Dumitrache: Este o restructurare a unei activități. A fost totuși preluat un muncitor la RER, 
însă gândirea mea a fost ca să fie restructurată forța de muncă feminină, pentru că am rămas cu deșeul 
animalier și vegetal unde este nevoie de forța de muncă masculină, de bărbați, am rămas cu partea de 
capturare a câinilor fără stăpân unde iarăși este nevoie de bărbați, iar la amenajarea spațiilor verzi am rămas 
cu o singură femeie. Natura activităților cu care am rămas a făcut selecția personalului. 
      -Dl.Rădel Alexe: Cu acele declarații de impunere, se mai merge prin sat la cetățeni să le completeze, 
sau dumnealor trebuie să vină la primărie? Ați terminat cu distribuirea tomberoanelor? 
      -Dna.Anca Dumitrache: Începând de ieri casierele sunt în satul Plopu cu acele declarații, iar în privința 
tomberoanelor nu este problema mea, ci a noului Operator. 
      -Dl.Viorel Ciucașu: Doamnă director, aș dori o lămurire la anexa 2 de la buget-programul de achiziții, la 
pag.3, aveți prevăzute cheltuieli cu granule și pâine: achiziția aceasta se face pentru...? 
      -Dna.Anca Dumitrache: Pentru hrana câinilor. Din experiența noastră, hrana cu granule nu a fost 
suficientă, chiar dacă au fost și două mese pe zi, iar de câțiva ani buni a trebuit să adăugăm și pâine pentru 
că este alimentul care le potolește foamea și nu mai devin agresivi, să prevenim evenimentele neplăcute. 
      -Dl.Viorel Ciucașu: Aveți o evidență, câți câini aveți acum în acel adăpost și dacă ați făcut demersuri 
pentru soluționarea acestor probleme care sunt destul de mari la nivelul orașului, în condițiile în care apar 
din ce în ce mai mulți câini? Eu nu văd o activitate prin care să se rezolve prinderea lor, mă gândeam la un 
program de informare a cetățenilor, la caravana de sterilizare, pentru că ați spus în ședința anterioară că ați 
făcut cu ceva ani în urmă o astfel de acțiune. Credeți că a fost suficient, dacă ați făcut-o atunci nu mai este 
nevoie de alte campanii? Eu cred că trebuie să aveți o activitate intensă în acest domeniu, pentru că sunt 
destule probleme. 
      -Dna.Anca Dumitrache: Ei, nu se pune problema că nu facem nimic pentru acești câini! Avem la această 
dată în adăpost un număr de 48 de câini, avem câteva cuști rezervate pentru cei care vor să facă adopții la 
distanță, conform prevederilor legale, dar nu am avut nicio solicitare în toți acești ani. Am avut 59 de cuști 
din anii anteriori și am mai construit de curând încă 20, cât ne-a permis spațiul din interior. Avem cuști 
rezervate și pentru situații de urgență, atunci când în trafic cineva a găsit un câine accidentat, a sumat la 
112 și a trebuit să-l ducem în adăpost pentru a-i asigura îngrijirea și hrana adecvate. Referitor la programe, 
noi am luat legătura cu cei cu care am făcut sterilizări în anii din urmă, cred că în anii 2013-2014 când era 
regimul de gratuitate, cam 800 de capete am sterilizat atunci și nu a fost ușor!  Acum sunt alte condiții, în 
sensul că sterilizările se fac contracost, inclusiv capturările pentru cei mai violenți. Fenomenul este destul 
de complicat acum, nu știu cum se va mai face față în condițiile în care o femelă tânără poate aduce 9-10 
metiși!? Câte cuști și câte spații să ai pentru a-i adăposti pe toți? De capturat să știți că am făcut-o și 
săptămâna trecută, deci suntem prezenți când și când, știm că sunt destui câini printre blocuri, din păcate 
nu se merge către eutanasiere din cauza ambiguității legii, pentru că asta ar fi unica soluție.  
      -Dl.Viorel Ciucașu: Eu voiam doar să vă spun că era foarte bine dacă dumneavoastră făceați un program 
de măsuri pentru rezolvarea acestei situații. Deja sunt foarte mulți cetățeni care ne-au semnalat atacuri din 
partea câinilor comunitari, eu nu spun că trebuie să-i eliminăm, dar trebuie să găsim soluții ca numărul lor 
să nu mai fie atât de mare. 
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      -Dna.Anca Dumitrache: Domnule consilier, sunt deschisă pentru astfel de măsuri și aștept colaborări 
chiar și din partea dumneavoastră, însă cetățenii au fost cei mai iresponsabili în domeniul ăsta. Cu tot 
respectul pentru cetățeni, este ușor să canalizezi răspunderea doar către cel care gestionează acest 
serviciu, dar cetățenii de ce au lăsat să se înmulțească acești câini în gospodăria lor, după care le-au dat 
drumul pe stradă? Îi aduc în zona blocurilor, le aruncă o pâine și îi lasă acolo, după care vin și reproșează 
autorităților că nu fac nimic pentru ei! Eu pot să fac un plan de măsuri, dar nu vreau să rămână pe hârtie 
pentru că ne trebuie spații și mulți bani. Și dacă facem un adăpost de 2 mii de câini tot nu vom rezolva 
problema, vor fi și mai mulți, nu putem ține ritmul înmulțirii lor dacă nu-i eutanasiem. 
      -Dna.Iuliana-Doinița Bicoiu: Am văzut că aveți încasări de 200 de mii lei. La programul de achiziții publice, 
la contul 20.01.05 sunt trecuți carburanții cu 30 de mii lei în plus față de prevederea inițială, la contul 20.01.09 
aveți 90 de mii lei în plus, la contul la 20.01.30-alte cheltuieli de întreținere și funcționare aveți 50 de mii lei 
în plus și mai lipsesc 30 de mii lei, unde sunt? 
      -Dna.Anca Dumitrache: Suma de 30 de mii lei reprezintă TVA și se regăsește în contul 20.30.30, deci 
nu este o achiziție și nu se regăsește în Plan. 
      -Dl.Ionel Manole: Pentru că ați vorbit de hrana acelor câini, aș vrea să știm dacă hrana se achiziționează 
în baza unor contracte, sau cu sacul, cu pâinea..., cum procedați? 
      -Dna.Anca Dumitrache: Hrana se achiziționează în baza unor contracte, avem contract de ani de zile cu 
cei de la Velpitar pentru pâine. 
      -Dl.Ionel Manole: Când s-a înființat groapa de compost ați spus că se va vinde acel compost: puteți să 
ne spuneți, estimativ, ce cantitate de compost s-a vândut și cam cât s-a încasat pe el? De aici pot ieși banii 
să plătiți factura pentru gunoiul menajer care este depozitat acolo. 
      -Dna.Anca Dumitrache: Am afirmat eu că trebuie să se vândă? Deocamdată trebuie să selectăm ce este 
acolo. Compostul este amestecat acolo cu gunoiul menajer și cu multe altele, știți bine cum s-a preluat de 
la cetățeni. Deocamdată trebuie cernut, acolo este o colaborare cu o societate care a venit cu utilajul, are 
niște costuri cu motorina, cu salariile, ca să cearnă compostul. Nu am ajuns în stadiul de a vinde, 
deocamdată îmi doresc să fac curat acolo, să duc gunoiul menajer la depozit, iar când se va finaliza cernutul 
vom vedea cum procedăm, pentru că rezultă și de acolo foarte mult gunoi menajer, că așa a fost preluat!   
      -Dl.Viorel Ciucașu: Eu vă mulțumesc frumos doamnă director pentru răspunsurile dumneavoastră. Îl rog 
pe domnul viceprimar să transmită domnului primar să amenajeze totuși un spațiu pentru cei care sunt 
chemați să răspundă la întrebările noastre, pentru că a fost destul de jenant ca dumneavoastră să stați în 
picioare tot timpul cât ați vorbit și noi toți am stat jos! 
      -Dl.Mircea Mircescu: Aș dori să-i răspund domnului Alexe, vis-à-vis de locurile de muncă promise în 
campania electorală și că nu s-ar fi creat, pentru care a reproșat doamnei director Anca Dumitrache că ar fi 
disponibilizat personal. Prin cei doi Operatori ai serviciului de salubrizare, RER și FCC, s-au creat în Ianca 
47 de locuri de muncă. Acum, dacă totuși s-a ajuns la problema ordinii în timpul ședinței, dați-mi voie să vă 
citesc din Regulamentul nostru de organizare și funcționare, pentru că nu se mai poate continua ședința în 
acest fel, în care invitații intervin în discuții peste consilierii locali. La art.28-alin.(11) se arată că: „...este 
interzisă adresarea de insulte sau calomnii de către consilierii locali prezenţi la şedinţă, precum şi dialogul 
dintre vorbitori şi persoanele aflate în sală...”.Vă rog frumos, dacă nu ne respectăm aici la ședință și venim 
să aducem jigniri, va trebui să luăm măsuri! Președintele de ședință are dreptul să elimine din sală pe cei 
care tulbură desfășurarea ședinței sau aduc jigniri. 
      Acestea au fost intervențiile pe marginea Proiectului de hotărâre nr.26, care a fost supus la vot și aprobat 
cu 10 voturi pentru și 7 voturi abținere ale consilierilor din grupul PNL și consilierului local independent.  
      La Proiectul de hotărâre nr.27 au fost următoarele intervenții: 
      -Dl.Ionel Manole: În ședința din luna iulie 2022, v-am atras atenția și am făcut observația că această 
școală nu are sală de sport. Întreb și eu: dumneavoastră nu ați observat până acum că această școală nu 
are sală de sport? 
      -Dl.Mircea Mircescu: Îmi pare rău domnule consilier, dar uite că am ținut cont de ce ați spus 
dumneavoastră, dar nu cred...! 
      -Dl.Ionel Manole: Ce nu credeți, că v-am făcut observație, sau că nu există sală de sport? 
      -Dl.Mircea Mircescu: Nu, nu cred că ați făcut observație, dar acest proiect este inițiativa primarului, este 
inițiativa consilierilor locali PSD, este inițiativa noastră și nu cred că dumneavoastră vi-l puteți asuma. 
      -Dl.Ionel Manole: Și eu mă gândeam că-l pot trece la realizările mele...! 
      -Dl.Mircea Mircescu: Vi le spun și pe celelalte la punctul Diverse. 
      După aceste intervenții, s-a supus la vot Proiectul de hotărâre nr.27 și a fost aprobat în unanimitate, cu 
precizarea că doamna Mirela Cazacu nu a participat la vot pentru a nu fi în conflict de interese. 
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      La Proiectul de hotărâre nr.28 s-au înregistrat următoarele intervenții: 
      -Dl.Ionel Manole: În referatul de susținere domnul primar ne spune că s-a alocat din bugetul local o sumă 
de 285 mii lei pentru studiul de fezabilitate, e în regulă, știm de unde vin banii, însă ne mai dă o sumă de 
8.388.753,11 lei care reprezintă valoarea totală a întregului proiect, dar aici nu ne spune de unde vin banii!? 
Ne puteți spune din ce fonduri se fac aceste ateliere școlare? 
      Pe un fond de liniște, în care nu s-a răspuns la întrebare, domnul Emilian Grozea a intervenit și a spus: 
„...mulțumim, le trecem la realizări și pe acesta...”! 
      -Dl.Secretar: Tot ca să trecem momentul, dați-mi voie să încerc un răspuns: din suma alocată de la 
bugetul local se va realiza în acest an documentația tehnică, iar în anii următori, după ce se va găsi și sursa 
de finanțare, se va trece la implementarea proiectului. Iată că a venit și domnul primar și sigur vă poate oferi 
detalii despre finanțarea acestor ateliere școlare. 
      -Dl.Primar: Îmi cer scuze că am întârziat, însă am primit o delegație din Austria cu care am discutat 
activitatea de la depozitul de deșeuri. Da, așa este, suma alocată din bugetul local este pentru întocmirea 
studiilor, iar pentru execuție vom solicita finanțare europeană prin Programul Operațional Regional, ori prin 
Planul Național de Redresare și Reziliență. 

      -Dl.Ionel Manole: Să înțeleg că există un proiect pentru construcție și montaj, deci aveți toate studiile 
făcute, materiale, contract, doar să vină ceilalți bani și să înceapă lucrările? 
      -Dl.Primar: Nu, domnule consilier, ce v-am supus spre aprobare este documentația tehnică, doar indicatorii 
tehnico-economici, iar în funcție de finanțator, unde o să depunem cererea de finanțare, vom întocmi proiectul 
tehnic și vom organiza licitația publică pentru atribuirea contractului de execuție. 

      Acestea au fost intervențiile, după care s-a supus la vot Proiectul de hotărâre nr.28 și a fost aprobat tot 
în unanimitate, cu precizarea că doamna Mirela Cazacu nu a participat la vot din același motiv. 
      La Proiectul de hotărâre nr.29 au fost doar următoarele două intervenții: 
      -Dl.Ionel Manole: Acest drum care se asfaltează, practic mai e porțiune din el care rămâne neasfaltată, 
iar întrebarea e: de ce nu s-a făcut tot pe fonduri europene și această porțiune, de ce această stradă nu are 
trotuar și de ce nu se finalizează tot satul, pentru că mai rămân niște capete/bucăți de străzi neasfaltate? 
      -Dl.Primar: În proiectul de finanțare care se află acum în execuție, banii finanțatorului au fost alocați 
pentru străzile pe unde vor circula autobuzele din transportul public, iar capetele acelea la care v-ați referit 
sunt cuprinse tocmai în proiectul de hotărâre pe care îl discutăm acum. Tot astăzi, Consiliul Județean Brăila 
a aprobat noul Regulament privind asocierile, iar pentru proiectul/obiectivul de astăzi vom depune cerere de 
cofinanțare pentru 50%. 
      După aceste intervenții s-a supus la vot Proiectul de hotărâre nr.29, care a fost aprobat în unanimitate. 
      La Proiectul de hotărâre nr.30 au fost următoarele intervenții: 
      -Dl.Rădel Alexe: În ședința consiliului local din 28.02.2023 v-am spus că se pot face eșalonări la unele 
datorii către bugetul local, la care domnul primar mi-a răspuns, citez: „...da, aveți dreptate domnule consilier 
că se puteau face eșalonări, dar să-mi spuneți în ce bază se pot face aceste eșalonări, pentru că acestea 
nu sunt permise de Codul fiscal...?” 
      Acum aș vrea să-i spun domnului primar că există Legea nr.207/2025 privind Codul de procedură fiscală, 
unde la art.185-alin.(1) se prevede că: „...la cererea temeinic justificată a contribuabilului, organul fiscal local 
poate acorda pentru obligaţiile fiscale restante următoarele înlesniri la plată: a) eșalonări şi/sau amânări la 
plata obligaţiilor fiscale, precum şi a obligaţiilor bugetare prevăzute la art.184-alin.(5); b) scutiri sau reduceri 
de majorări de întârziere...”  
      La 184 alin.(5) se arată că: „...în scopul acordării eșalonării la plată, sunt asimilate obligaţiilor fiscale: a) 
amenzile de orice fel administrate de organul fiscal; b) creanțele bugetare stabilite de alte organe şi 
transmise spre recuperare organelor fiscale, potrivit legii, inclusiv creanțele bugetare rezultate din raporturi 
juridice contractuale stabilite prin hotărâri judecătoreşti sau alte înscrisuri care, potrivit legii, constituie titluri 
executorii...” 

      În fine, la art.185-alin.(2) se spune așa: „...eșalonarea la plată se acordă pe o perioadă de cel mult 5 ani, 
iar amânarea la plată se acordă pe o perioadă de cel mult 6 luni, dar care nu poate depăşi data de 20 
decembrie a anului fiscal în care se acordă...”  
      Dacă îmi permiteți, uitați cum arată o procedură de înlesniri la plată extrasă de pe internet, de la o localitate, 
care are diferite modele de decizii de aprobare, de respingere, referatul compartimentului de specialitate cu 
propunerea de soluționare, etc. Dacă din 2015 dumneavoastră nu ați știut de această procedură, vă rog să 
consemnați acest fapt domnule secretar, poate se aprobă și la Ianca o astfel e procedură care să vină în 
sprijinul cetățenilor la eșalonarea datoriilor, pentru că este foarte greu să ai o datorie de 10 mii lei și să-i plătești 
pe toți într-o singură rată. Așa, în două, trei, șapte luni sau într-un an va fi mai ușor de plătit.  
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      O altă problemă legată de taxele și impozitele locale, în Codul fiscal actualizat, la art.489-alin.(5), se prevăd 
următoarele : „...consiliul local poate majora impozitul pe clădiri şi impozitul pe teren cu până la 500% pentru 
clădirile şi terenurile neîngrijite, situate în intravilan...” problema e că și la Ianca sunt multe clădiri aflate într-o 
stare deplorabilă, au devenit focare de infecție, cu geamuri sparte, neîngrădite, în care copiii intră acolo, chiar 
și animale. Una se află chiar în centrul orașului Ianca, fosta pizzerie de lângă parc, sau cea de la piață! 
      -Dl.Primar: În legătură cu eșalonările la plată prevăzute de Codul de procedură fiscală, la care ați făcut 
referire, o să primiți un răspuns în scris. Știam de majorarea cu 500% a impozitului pentru clădirile neîngrijite, 
se și aplică, dar clădirea de la piață să știți că este a nimănui și îmi asum ceea ce spun.  
      -Dl.Ionel Manole: Am să revin asupra anexei nr.2, taxele locale speciale care se vor vota astăzi, constat 
că intră în vigoare începând cu data de 1 mai 2023, față de celelalte impozite și taxe locale care se aplică de 
la 1 ianuarie 2024. Este o greșeală, sau așa se vor aplica? 
      -Dl.Secretar: Nu, nu este o greșeală, așa au fost aprobate din anul 2015. Da, indexarea impozitelor și 
taxelor locale se aplică din anul următor, iar cele speciale se aplică de la 1 mai 2023. Acum sunt în vigoare 
până la 30 aprilie 2023 cele aprobate în anul 2022, așa a fost și în 2021 și în 2020. În legislația fiscală 
anterioară, taxele locale speciale erau și ele cuprinse într-un capitol distinct din Tabloul care azi constituie 
anexa nr.1, adică erau obligatorii, însă ulterior ele au fost lăsate exclusiv în competența consiliilor locale. Deci, 
nu este o eroare, taxele locale speciale se aplică de la 1 mai 2023. 
      -Dl.Ionel Manole: Atunci, dacă sunt exclusiv în competența noastră, vă propun ca toate aceste taxe locale 
speciale să nu mai fie indexate și să rămână la nivelul actual. Tot în Codul fiscal, la art.464-alin.(2)-lit.o), se 
prevede: „...consiliile locale pot hotărî să acorde scutirea sau reducerea impozitului/taxei pe teren datorate 
pentru terenul situat în extravilanul localităţilor, pe o perioadă de 5 ani ulteriori celui în care proprietarul 
efectuează intabularea în cartea funciară pe cheltuială proprie...” Sunt foarte multe persoane care și-au făcut 
carte funciară pe cheltuiala proprie și nu beneficiază de această prevedere. Deci, referitor la anexa nr.2 cu 
taxele locale speciale, vin cu propunerea ca valoarea lor să nu crească și să introducem și termenul acesta. 
      -Dl.Viorel Ciucașu: Tot referitor la anexa nr.2, la art.7 este prevăzută taxa pentru locurile de veci în cuantum 
de 340 lei/loc dublu: același tarif este și pentru satele componente? 
      -Dl.Primar: În satele componente cimitirele sunt date în administrarea parohiilor și ele stabilesc taxa pentru 
locurile de veci, noi stabilim doar pentru cimitirul nou din Ianca pe care îl avem în administrare. 
      Aici s-au încheiat dezbaterile pe marginea Proiectului de hotărâre nr.30, după care s-a supus la vot prima 
variantă propusă de executiv, care a fost aprobată cu 10 voturi pentru și 7 voturi abținere ale consilierilor locali 
din grupul PNL și consilierului local independent, astfel că propunerile domnului consilier local Ionel Manole, 
care s-au constituit în a doua variantă, nu au mai fost supuse la vot.   
      S-a trecut în continuare la dezbaterea Proiectului de hotărâre nr.31, unde au fost următoarele intervenții: 
      -Dl.Ionel Manole: Dacă se preia acest sediu, care direcție din primărie își va muta sediul acolo și de ce 
este necesară preluarea lui în condițiile în care avem atâtea clădiri în administrare și care sunt așa cum sunt? 
      -Dl.Primar: Vom decide tot în consiliul local, când va fi adoptată Hotărârea de Guvern pentru preluare. 
      -Dl.Rădel Alexe: Păi ați argumentat că vă confruntați cu lipsa de spații în care să poată funcționa anumite 
servicii sau instituții publice: ne puteți da câteva exemple? 
      -Dl.Primar: De exemplu, în toamna acestui an vom achiziționa 4 autobuze electrice în cadrul acelui proiect 
pe care îl știți foarte bine, astfel că o parte din utilajele pe care le avem acum vor fi mutate acolo, pentru a le 
face loc în sediul actual din str.Gării.   
      După aceste intervenții, s-a supus la vot și Proiectul de hotărâre nr.31, fiind aprobat cu 13 voturi pentru și 
4 voturi abținere. 
      Asupra Proiectului de hotărâre nr.32 au fost următoarele intervenții: 
      -Dl.Viorel Ciucașu: Referitor la acest proiect, mandatul e normal să fie acordat domnului primar, dar 
problema se pune în felul următor: acest Operator-CUP Dunărea, alături de celălalt Operator-RER care a creat 
numai probleme, au creat monopoluri și asta se vede în viața de zi cu zi a cetățenilor noștri. Mie mi se pare 
ciudată ideea când spunem indicatori de performanță, când apa de la robinet e cu impurități! Ce 
indicatori de performanță avem când știm cu toții că această Companie nu face decât să mărească 
prețurile? Am vrut doar să punctez, nu să adresez cuiva vreo întrebare. 
      -Dl.Primar: Avem aici și șeful secției din Ianca a CUP Dunărea, domnul Florea Lupu, care probabil va 
interveni. Domnule consilier, probabil aveți dreptate, dar alte sesizări nu am avut, asta e prima de acest fel 
venită de la dumneavoastră. În al doilea rând, vă amintesc că am votat cu toții niște proiecte cu finanțare 
europeană pentru care s-au luat anumite angajamente, printre care și extinderea rețelei de canalizare în satele 
componente, votată în unanimitate. Din cauza finanțărilor europene, crește și prețul la apă și de o parte și de 
cealaltă, puteți să vă informați și să vedeți că așa este, nu vă minte nimeni!  
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      -Dl.Viorel Ciucașu: Bine, dumneavoastră încercați să aruncați vina către mine, că eu aș fi vinovatul și sunt 
primul care sesizez, e problema dumneavoastră dacă nu înțelegeți chestiunea asta pe care o reclamă mai 
mulți cetățeni, nu numai eu! În al doilea rând, spuneți că Uniunea Europeană e vinovată că se măresc prețurile, 
poate că e adevărat, atunci să spunem oamenilor că nu putem aduce și alți operatori care să ne îmbunătă-
țească traiul de zi cu zi, pentru o concurență loială cu acești operatori. Eu aș dori să dau și 20 de lei/mc, dar 
să avem la consum apă curată, însă în condițiile în care nu există o concurență serioasă apar problemele 
astea, dovadă și la celălalt operator care mărește tariful când dorește, iar noi suntem neputincioși în fața lor!  
      -Dl.Rădel Alexe: Dacă tot era vorba de indicatori de performanță, aș vrea să spun că merită nota 10 
cu felicitări și medalia de aur în privința prețului apei, iar performanța la canalizare, domnule primar, nu zice 
nimeni să nu se facă, dar să se facă cum trebuie nu așa defectuoasă cum e la Ianca unde se trage cu vidanja 
din fosa nr.1 și se deversează în fosa nr.2, la 3-4 m mai încolo! 
      -Dl.Florea Lupu: E părerea dumneavoastră, văd că sunteți specialist și în acest domeniu! Ar trebui mai 
întâi să vă informați și după aceea să faceți afirmații de acest gen, ce ați văzut dumneavoastră, au fost niște 
probleme tehnice pe care le rezolvăm cu vidanja. Canalizarea la capetele de străzi, proiectată și realizată 
ulterior acelui proiect, este prevăzută cu pompe care deversează în rețeaua de canalizare a orașului, care este 
preluată și dusă la stația de epurare de la Făurei. Deci, unde ați văzut sau cine v-a informat, v-a informat greșit, 
ați văzut greșit și ați interpretat tot greșit! Asta e realitatea, dacă aveți probleme vă rog să mă contactați, pentru 
că eu am avut mereu ușa deschisă pentru toată lumea, telefonul meu este deschis 24 de ore din 24, eu lucrez 
și ziua și noaptea și de sărbători. Niciodată nu am închis telefonul cuiva, sau am refuzat pe cineva atunci când 
a cerut ajutorul, dacă credeți că au fost probleme și nu am ajutat pe cineva, îl rog să-mi spună în față  
      -Dl.Ionel Manole: Ne-ați spus că Uniunea Europeană ne obligă să mărim prețurile, ori tocmai prin proiectul 
de hotărâre precedent ați votat mărirea taxelor și impozitelor din anexa nr.2, care nu era o obligație prevăzută 
de Codul fiscal și vă dau un exemplu, cu certificatul fiscal eliberat în regim de urgență, care de la 38 de lei a 
ajuns la 42 de lei! Vă mulțumesc în numele cetățenilor! 
      După aceste intervenții s-a supus la vot Proiectul de hotărâre nr.32, fiind aprobat cu 12 voturi pentru și 3 
voturi abținere ale domnilor Rădel Alexe, Daniel Buzea și Viorel Ciucaşu, neparticipând la vot domnii Florea 
Lupu și George Priceputu pentru a nu fi în conflict de interese, fiind salariații Operatorului CUP Dunărea Brăila. 
      La Proiectul de hotărâre nr.33 nu au mai fost intervenții, fiind supus la vot și aprobat cu 13 voturi pentru și 
2 voturi abținere ale domnilor Rădel Alexe și Daniel Buzea, la fel, neparticipând la vot domnii Florea Lupu și 
George Priceputu. 
      Asupra Proiectului de hotărâre nr.34 au fost următoarele intervenții: 
      -Dl.Emilian Grozea: Am văzut că proiectul prevede finanțare pentru 100 de autovehicule: de ce nu s-a făcut 
proiectul pentru 500 de autovehicule? 
      -Dl.Primar: Programul național prevede maxim 100 de autovehicule pentru orașele care au până la 10 mii 
de locuitori. 
      -Dl.Emilian Grozea: Și la ultimul Recensământ câți locuitori au fost? 
      -Dl.Primar: 8.900 de locuitori. 
      -Dl.Ionel Manole: Timpul este foarte scurt pentru implementarea acestui proiect, termenul limită fiind 
28.04.2023, ora 23,59, succes dacă se reușește, dar întreb: de ce luați banii de la investiția de la Grădiniță și 
nu din altă parte? Nu se mai investește acolo? 
      -Dl.Primar: Mai ne rămân bani acolo, domnul Manole. 
      -Dl.Ionel Manole: Referitor la populația orașului, noi cu 17 consilieri în Consiliul Local funcționăm pe 10 mii 
de locuitori. 
      -Dl.Primar: La anul se va schimba după alegeri, începând cu următorul mandat, nu se poate schimba 
numărul de consilieri în timpul unui mandat. 
      -Dl.Secretar: Dar și asta sub condiția validării Recensământului. Vă amintesc că rezultatele celui din anul 
2011 nu fuseseră validate până la Recensământul de anul trecut! 
      -Dl.Ionel Manole: Deci, pe Codul administrativ actual funcționăm pe 10 mii de locuitori, așa că suntem 
obligați să depunem cererea pentru 500 de autovehicule, U.A.T.-ul încasează bani pentru 10 mii de locuitori, 
așa funcționăm acum, cu 17 consilieri locali. 
      -Dl.Primar: Primăriile nu încasează bani în funcție de numărul de locuitori, domnule consilier. 
      -Dl.Ionel Manole: Este un standard în acest proiect, între atâția și atâția locuitori ne încadrăm cu un anumit 
număr de rable, de ce nu-l respectăm...? 
      Acestea au fost intervențiile la proiectul de hotărâre nr.34, fiind supus la vot și aprobat în unanimitate. 
       La Proiectul de hotărâre nr.35 au fost următoarele intervenții: 
      -Dl.Emilian Grozea: Cine colectează gunoiul stradal în orașul Ianca și satele componente? 
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      -Dl.Primar: Direcția Serviciilor Publice din subordinea Consiliului Local Ianca. 
      -Dl.Emilian Grozea: Dar mai are voie, îl colectează selectiv? 
      -Dl.Primar: Respectând aceleași norme pe care le respectă toată lumea, cum nu mai are voie, de ce să nu 
mai aibă voie? Colectează în amestec, apoi selectează și-l depozitează la groapă. 
      -Dl.Emilian Grozea: Deci, acei bani pe care îi plătim acum la Direcția Serviciilor Publice, acolo intră și 
colectarea gunoiului stradal? Cine plătește acest gunoi, primăria sau cetățeanul și din ce bani plătește mai 
departe Direcția Serviciilor Publice?  
      -Dl.Primar: Gunoiul de pe domeniul public se plătește de către primărie. 
      -Dl.Emilian Grozea: Și primăria are contract cu RER? 
      -Dl.Primar: Direcția Serviciilor Publice are contract cu operatorul care administrează groapa, nu cu RER. 
Deci, gunoiul de pe domeniul public este colectat și transportat la groapă de către Direcția Serviciilor Publice, 
căruia îi plătește primăria. 
      După aceste intervenții, s-a supus la vot Proiectul de hotărâre nr.35, fiind aprobat cu 16 voturi pentru și 1 
vot abținere al domnului Viorel Ciucașu. 
      S-a ajuns astfel la ultimul punct de pe ordinea de zi, Diverse, unde au fost reținute următoarele intervenții: 
      -Dl.Mircea Mircescu: Aș vrea o informare pentru cetățenii orașului Ianca, cât și pentru colegii noștri din 
consiliul local, și voi începe cu investițiile din orașul Ianca, după cum urmează: 
      1.-Reabilitarea Casei de cultură și a esplanadei din fața acesteia; 
      2.-Reabilitare parc orășenesc, unde vor fi montate aparate pentru fitness în aer liber, locuri de joacă, iar 
parcul va deveni un loc propice de recreere pentru cetățenii din orașul Ianca și satele componente; 
      3.-Până în luna decembrie vor fi livrate 4 autobuze hibrid, 2 de 25 de locuri și 2 de 35 de locuri, care vor 
deservi locuitorii orașului Ianca și ai satelor componente, unde vor fi amplasate și 37 de stații de autobuz; 
      4.-Pista de biciclete, este un alt obiectiv de investiții apreciat de cetățeni, care o folosesc deja; 
      5.-Reabilitarea și asfaltarea străzilor Rozelor, Orizontului, Viilor, Buzăului (îi asigur pe cetățeni că va fi 
asfaltată în totalitate până la str.Salcâmilor, pentru că au fost unii care au spus că nu se va asfalta în totalitate), 
porțiunea dintre str.Salcâmilor și str.Viilor, Ceferiștilor (ați văzut că deja s-a turnat primul strat din str.Parcului 
până la str.Gării), covor asfaltic pe str.Nicolae Oncescu, între str.Parcului și str.Gării, covor asfaltic de la 
semafoare și până la Biserica Perișoru, str.Fabricii-de la abator și până la str.Sărățeni, pe lângă uzina de apă; 
      6.-Sala de sport la Școala Sărățeni, pentru care am votat azi indicatorii tehnico-economici; 
      7.-Baza sportivă la Liceul teoretic «Constantin Angelescu»; 
      8.-Reabilitarea Stadionului «Ștefan Vrăbioru»; 
      Sperăm ca toate aceste obiective să se realizeze anul acesta, mai puțin cel de la pct.8 unde sunt ceva 
probleme, dar sigur se va realiza și acesta anul următor. 
      9.-La Plopu, reabilitare str.Tineretului și cu porțiunea de la această stradă în continuare rămasă neasfaltată 
din proiectul anterior, apoi stațiile de autobuz, parcare la stadion, s-a reabilitat locul de joacă de la parcul 
sătesc, se va turna covor asfaltic de la sensul giratoriu din DN 2B și până la intrare în sat, iar în curând vor 
începe lucrările și la rețeaua de canalizare, vor fi 14 km de rețea pentru satele Plopu și Perișoru; 
      10.-La Oprișenești, se reabilitează parcul de joacă pentru copii, dar avem o discuție și pentru un teren de 
sport sintetic; 
      11.-La Perișoru, reabilităm strada principală, de la Gară până la Biserică, parcul de joacă pentru copii, 
stațiile de autobuz și parcare în fața Bisericii și la Școală, bineînțeles și canalizarea cum spuneam mai 
devreme; 
      12.-La Târlele Filiu, reabilităm micul parc sătesc și spațiul de joacă pentru copii, stație de autobuz și parcare 
în fața Școlii; 
      13.-La Berlescu, avem reabilitarea Căminului cultural, care este pe final. 
      Cam astea sunt investițiile din acest an pe care le realizează domnul primar, cu echipa de consilieri ai 
dânsului, deci nu avem promisiuni, sunt certitudini. 
      -Dl.Ionel Manole: Vă mulțumim pentru informații, dar faceți atâta caz din asfaltarea asta ca și cum ar fi 
ajuns pe lună, neținând cont că aveți 20 de ani de guvernare a acestei localități și veniți și ne spuneți acuma 
că asfaltați. Astea trebuiau făcute de atunci! Am câteva întrebări pentru dumneavoastră, domnule viceprimar, 
la care doresc răspunsuri: 
      1.-În calitatea dumneavoastră de administrator al pășunilor și aveți aceste atribuții prin fișa postului, vă rog 
să ne spuneți câte contracte aveți încheiate cu șefii de stână, câte animale rămase neînregistrate pe UAT 
Ianca sunt pe pășunile noastre, iar din informațiile pe care le am sunt destule? 
      2.-În spatele stadionului de la Plopu s-a făcut organizarea de șantier, cât s-a stricat acolo..., plus că acea 
firmă a săpat o groapă imensă pe care a încărcat-o cu piatră apoi a astupat-o, probabil că așa trebuie, nu știu? 
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      3.-Am aflat că s-a mărit suprafața de pășune cu 67 ha care ar fi aparținut fostei CAP Perișoru, doresc să 
ne spuneți dacă este adevărată informația?  
      4.-Dacă se mai încasează taxa pentru pășunat? 
      5.-Există niște contracte de concesiune a pășunii și dacă verifică cineva acei proprietari ai animalelor, în 
sensul dacă aceștia mai au același număr de animale de la data semnării contractelor, dacă sunt în plus sau 
în minus, dacă s-a încheiat vreun act adițional, așa cum au procedat alte UAT-uri vecine? 
      6.-Tot legat de pășuni, o ultimă întrebare pentru domnul viceprimar: dacă s-a modificat prețul concesiunilor 
pe hectar? 
      Acum pentru domnul primar.... 
      -Dl.Primar: Nu, dați-mi voie să vă răspund la întrebările de până acum, pentru că le aglomerăm. Încep cu 
răspunsul în privința celor 67 ha de pășune: da, suntem în discuții, nu am finalizat actele, fosta CAP Perișoru 
a deținut în proprietate 67 ha de pășune pe teritoriul UAT Zăvoaia pentru care am făcut demersuri să le primim 
în proprietate. 
      Referitor la contractele de concesiune ale pășunilor, în primul rând trebuie să vă spun că orice crescător 
de animale vine de la medicul veterinar cu o adeverință, pentru că acesta are evidența clară a numărului de 
animale, noi nu avem calitatea să verificăm crotalele la animale. Noi vă putem prezenta în ședința următoare, 
sau când vreți dumneavoastră, contractele de concesiune ale pășunilor cu numărul de animale și suprafața 
repartizată. Taxa de pășunat nu s-a modificat și a rămas tot 2,5 lei/cap de ovină. 
      Pentru acea groapă săpată în pășune la Plopu am cerut avizul Gărzii de Mediu, pentru că ne trebuie 
pământ fertil pentru anumite lucrări și pe care îl luăm de acolo.       
      -Dl.Ionel Manole: Să înțeleg că ați preluat și fișa postului de viceprimar? Întreb și eu așa...., în fine, acum 
pentru dumneavoastră domnule primar am câteva întrebări. Am participat cu vreo două weekend-uri în urmă 
la niște activități școlare, la care au participat elevii de la ambele licee din orașul Ianca, însoțiți de părinți cu 
mijloacele proprii de transport, deci pe cheltuiala lor, iar când am ajuns acolo am văzut că au plecat microbuze 
școlare cu 2 elevi de la alte UAT-uri. Întrebare: ați avu o solicitare, știu sigur, să alocați un microbuz școlar 
pentru activitatea elevilor și ați refuzat-o, de ce? 
      -Dl.Primar: Domnule consilier, am să vă răspund în ședința următoare, să verific dacă a fost o astfel de 
solicitare la mapă. 
      -Dl.Rădel Alexe: O întrebare pentru domnul viceprimar: dacă dumnealui știe câte oi sunt venite din alte 
UAT-uri pe teritoriul nostru, oi străine, cum se spune și cine le inventariază? 
      -Dl.Mircea Mircescu: Da, domnule consilier, în ședința următoare veți avea răspunsul. 
      -Dl.Rădel Alexe: Altă problemă: pe str.Viilor, în cvartal 27, parcela 1366-lotul 2, se află un teren în suprafață 
de 1.930 mp, înscris în Cartea Funciară nr.75978, care a fost îngrădit cu țeavă metalică și plasă bordurată 
până în jurul datei de 15-17 martie a.c. În cadrul ședinței din 17 mai 2022, v-am întrebat domnule primar cine 
este proprietarul gardului la acea concesiune care nu mai era revendicată, erau și niște utilaje acolo, dar ați 
spus că erau buruieni nu utilaje, mă rog, iar dumneavoastră mi-ați răspuns, citez: „Nimeni” 
      În ședința consiliului local din 30 iunie 2022 v-am propus ca acel gard să fie relocat la cimitirul localității 
Berlești, sau la școli și grădinițe, cum ar fi Grădinița Târlele-Filiu. În fine, acel gard a fost sustras în plină zi cu 
ajutorul unui buldoexcavator care a spart betonul de la stâlpii gardului, apoi s-a tăiat și plasa..., problema e că 
buldoexcavator-ul era de la primărie, inclusiv angajații care au participat. Întrebare pentru domnul primar, dar 
și pentru domnul Leca George-șeful Poliției locale: dacă știți cine este autorul? Vă citez din Legea nr.286/2009, 
art.228-alin.(1), definiția furtului: „...luarea unui bun mobil din posesia sau detenția altuia, fără consimţământul 
acestuia, în scopul de a şi-l însuși pe nedrept, se pedepseşte cu închisoare de la 6 luni la 3 ani sau cu 
amendă...” De aceea, până la ședința următoare, îl rog pe șeful poliției locale ca împreună cu dumneavoastră 
domnule primar să depistați autorul. 
      -Dl.Primar: Vă referiți la un gard care nu aparține consiliului local, deci nu se poate depune nicio plângere. 
Dacă aveți aceste informații că s-a sustras gardul, de ce nu ați făcut o plângere? 
      -Dl.Rădel Alexe: Păi, ce sunt eu, polițist local...? 
      -Dl.Primar: Sunteți consilier local... 
      -Dl.Rădel Alexe: Am făcut acum această plângere, pentru că gardul a fost făcut de TMUCB. 
      -Dl.Primar: Bun, gardul este în inventarul primăriei? Dacă există vreo plângere la poliție, atunci să facă 
cercetările, nu? 
      -Dl.Rădel Alexe: Domnule primar, v-am spus în ședința din 17 mai 2022 și mi-ați spus că este al nimănui, 
pe urmă v-am spus în ședința din 30 iunie 2022 să fie relocat. De ce nu l-ați relocat și l-ați lăsat să-l prăduiască 
alții? 
      -Dl.Primar: V-am spus, gardul nu aparține Primăriei sau Consiliului local al orașului Ianca... 
       



Proces verbal/27.04.2023                                                                                                                     Pagina 10 din 11 
 

      -Dl.Ionel Manole: Dacă nu mă înșel, tot în aceeași ședință, domnul viceprimar a avut un răspuns când a 
fost întrebat ce se va face cu gardul dacă se va concesiona terenul, spunând că, și îmi aduc bine aminte: „vom 
discuta cu viitorul proprietar și vom vedea ce va face cu el...” 
      -Dl.Rădel Alexe: Da, de fapt tot domnul viceprimar a spus la ultima ședință din 27.02.2023, citez: „... datoria 
mea este și pe noi ne-a ales lumea ca să reușim să-i ajutăm să le facem viața cât mai ușoară, sau bunul pe 
care îl avem cu toții să-l administrăm cum trebuie, de aceea tot ceea ce se vede în orașul ăsta, se vede foarte 
bine...” Mulțumim pentru relatări și pentru grija pe care o purtați față de bunuri! 
      -Dl.Mircea Mircescu: Da, așa am zis și așa vom face, pentru că în momentul în care ne-am asumat și am 
venit consilieri locali și ne-am ales, am venit cu un țel și am jurat pe Biblie să ne apărăm și să îndeplinim 
mandatul de primar, de viceprimar, de consilier local, așa cum știm noi fără să ne îngrădească nimeni, votul 
este liber, asta este democrația. Noi v-am arătat, v-am prezentat mai înainte ceea ce s-a făcut și se va face în 
anii ăștia, ne-am dat tot interesul, eu zic că este meritul echipei, nu știu de ce vă deranjează pe dumneavoastră. 
Politica, părerea mea, se face pe proiecte, iar acestea s-au realizat. 
      -Dl.Viorel Ciucașu: O primă întrebare pentru domnul primar, referitor la pista de biciclete: am văzut că nu 
s-a pus niciun fel de fier-beton la structura ei și mă gândesc că pe viitor s-ar putea să crape. Cred că era foarte 
important dacă pista se consolida în acest fel, pentru că oamenii vor trece peste ea cu camioane, cu utilaje ca 
să ajungă în curte.  
      -Dl.Primar: Domnule consilier, așa a fost făcut proiectul de specialiștii în domeniu, apoi a fost verificat de 
un al specialist numit verificator de proiecte, însă după ce se va finaliza toți cetățenii vor fi atenționați să nu 
urce cu camioanele pe această pistă. 
      -Dl.Viorel Ciucașu: A doua întrebare: -pe str.Nicolae Oncescu, din zona blocului B2, am o sesizare din 
partea unui cetățean pe care vreau să v-o aduc la cunoștință. Ați făcut o bordurare la stradă, pe partea cu 
casele, iar în dreptul unei locații nu ați mai făcut bordurarea. Care ar fi explicația? 
      -Dl.Primar: Spuneți mai exact, domnule consilier, să nu ne mai ascundem după nume... 
      -Dl.Viorel Ciucașu: Eu nu mă ascund, dumneavoastră știți foarte bine despre cine este vorba: de unde se 
termină prima parcare e un Cafe-Bar, de ce nu există bordurare și în fața lui? 
      -Dl.Primar: Păi trebuia să sparg acolo tot ce a făcut proprietarul locației! 
      -Dl.Viorel Ciucașu: Atunci, întrebarea este pertinentă, da? Să înțeleg că a construit pe limita de proprietate 
și nu a respectat legislația? 
      -Dl.Primar: De fapt, a construit un trotuar, nimic altceva. 
      -Dl.Viorel Ciucașu: Domnule primar, mergem la fața locului și o să vedem împreună despre ce este vorba. 
      -Dl.Radian Stănculescu: Mă simt dator cu un răspuns la problema ridicată de domnul Rădel Alexe. Clădirea 
de lângă parc, pe care ați dat-o ca exemplu că nu e îngrijită și că trebuie impozitată cu 500%, a fost cumpărată 
de o firmă administrată de soția mea, iar ceea ce s-a întâmplat acolo este și ea prejudiciată! Nu ea a venit să 
spargă geamurile, construcția a fost cumpărată fără gard, dumneavoastră ați spus că nu are gard, așa a fost 
autorizația, așa a fost construită fără gard la momentul respectiv. O să luăm toate măsurile să se facă, dar 
dacă dumneavoastră sunteți un consilier local atât de iscusit și atât de organizat, vă rog să faceți o inventariere 
a tuturor locațiilor din UAT-ul Ianca cu aceste probleme.  
      Ăsta e un aspect. Al doilea aspect ar fi faptul să nu rămână într-o umbră discuția de astăzi cu majorarea 
tarifelor, care de fapt a fost indexarea cu rata inflației a impozitelor și taxelor locale. Noi toți plătim impozite și 
taxe pentru acest buget, din care nu plecăm cu banii acasă, ci facem ceva pentru bunăstarea locuitorilor. Dacă 
dumneavoastră nu vi se mărește salariul, nu puteți supraviețui, așa și acest buget nu poate supraviețui dacă 
noi vrem să scădem taxele și să nu le actualizăm! Adică noi nu mărim taxele cetățenilor, ci le actualizăm cu 
rata inflației astfel încât această primărie, acest consiliu local, să poată funcționa. Pentru că, un exemplu 
simplu, sunt utilaje care consumă zilnic motorină al cărui preț era anul trecut de 5 lei/litru, iar anul acesta prețul 
este de 6.80 lei/litru.  
      Dacă vreți să o discutăm politic, să câștigăm voturi, discutăm la infinit, dar noi nu suntem aici numai să 
facem populisme, suntem aici să asigurăm funcționarea primăriei și a consiliului local, care au angajați și la 
care trebuie majorate salariile la un moment dat, utilaje care trebuie reparate, un cauciuc de utilaj era anul 
trecut 1.500 lei, iar acum costă 2.000 de lei, cofinanțarea investițiilor, etc. De unde vor fi suportate acele 
diferențe de costuri, pentru care noi ne abținem să le votăm și nu vrem să funcționeze acest consiliu local? 
Noi nu vrem să punem birul pe cetățeni, dar vrem să funcționăm.  
      Așa s-a întâmplat și cu gunoiul, pe facebook, se fac vinovați consilierii PSD-listă cu nume, păi domnilor 
vreți să lăsăm Ianca în gunoi?! Cu taxa de 5 lei, cum ați propus dumneavoastră, ce se putea face?  
      Cu referire la această taxă, a cerut permisiunea și i s-a dat cuvântul unui cetățean din orașul Ianca, domnul 
Liviu Dumitrașcu, după cum urmează: 
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      -Dl.Liviu Dumitrașcu: Domnule consilier, dacă dumneavoastră ați spus că taxa de 5 lei propusă de 
consilierii PNL era nerealistă, de ce unii dintre consilierii dumneavoastră le spun celor care sunt 5-6 membri în 
familie să se declare mai puțini?! Acum câteva zile, în satul Târlele Filiu, mi-a spus un cetățean că unii dintre 
consilierii dumneavoastră i-a sugerat să se declare 2-3 membri! De ce faceți așa ceva? Mai sunt câteva zile 
până se încheie perioada aceea în care trebuie depuse declarațiile, după care să vedem cum o să se încheie 
contractele acolo unde sunt câte 2-3 persoane declarate, în loc de 5-6 câte sunt în realitate, ca să se înscrie 
toți 8-9 mii de locuitori? 
      -Dl.Radian Stănculescu: Nu știu despre ce spuneți dumneavoastră, dar se va finaliza cât de curând 
implementarea acestor declarații, după care o să vedem cum procedăm: se va merge pe impunere directă, se 
va face o inventariere a celor care nu au depus declarații, pentru că nu este corect ca unii să plătească 100% 
și alții 30% sau 50%, aici se va ajunge. Trebuie să fim civilizați, trebuie să ne adaptăm ca să putem să reducem 
taxa și să nu rămână ca până acum. Dacă luăm estimările de astăzi, taxa ar trebui să fie la peste 30 de lei/ 
persoană, față de cantitatea de gunoi predată până în prezent și față de persoanele declarate! Ca să putem 
reduce taxa, pentru că toți vrem să scadă, trebuie să fim corecți cu toții, altfel nu se poate. 
      -Dl.Rădel Alexe: Domnule consilier, dacă spuneți că acum s-ar fi ajuns la peste 30 de lei/persoană, eu vă 
contrazic: dacă mașina trece de 200 de ori prin poartă mea și nu a ridicat gunoiul nu-i vina mea că nu am 
produs gunoi! Normal ar fi ca ce predai, aia să plătești, nu mă interesează cheltuielile operatorului, eu vreau 
să plătesc cât produc. Vin de două ori pe lună mașinile pentru fier vechi, sunt curios câte kilograme de fier 
vechi s-a predat. Am vorbit și cu domnul primar, hai să reducem numărul de curse că se plimbă mașinile 
degeaba! Vreți să urmărim mașinile să vedeți că nu încarcă nimic? Mergeți în satul Berlescu, nu știu cum e în 
celelalte, să vedeți că mașina vine goală. Ce să predea acel bătrân, are cumva gaze și nu știu eu, și trebuie 
să dea hârtia sau cartonul la gunoi? Vă spun eu că aprinde focul cu ea! Fier nu are de unde să dea, iar resturile 
de mâncare dacă-i mai rămân le dă la păsări sau la porci, ăsta-i adevărul, vă rog să mă credeți. 
      -Dl.Radian Stănculescu: Dumneavoastră aveți și dreptate, într-o oarecare măsură, că trebuie să se 
cântărească gunoiul la fiecare persoană, să plătim cât producem. Eu am văzut în Belgia că așa funcționează 
sistemul, dar acolo funcționează foarte bine și monitorizarea. Știți ce se va întâmpla la noi? Nimeni nu va mai 
pune gunoiul în acele containere, ca să nu plătească, și se va arunca unde s-a aruncat și până acum! Cum 
facem să oprim aceste dezastre, iar dacă vreți să le vedeți eu vă conduc pe câmp și o să constatați că nu 
exagerez, sunt adevărate dezastre! Acolo sunt focare de infecție, nu la clădirea aceea pe care ați dat-o 
exemplu, care e o clădire privată și în care n-ar trebui să intre nimeni. Dacă intră acolo să se infecteze e 
problema lui, cine îl pune să intre în casa mea? A făcut un abuz, a violat un domiciliu, dar pe câmp e altceva. 
      -Dl.Rădel Alexe: Credeți-mă că nu m-am referit la acea clădire că sunteți dumneavoastră proprietar, nici 
nu am știut că sunteți proprietar, dar am spus că în plin centru de oraș e o construcție neîngrijită. Sunt geamuri 
sparte, eu nu spun că a fost bine că s-au spart geamurile, dar se pot întâmpla accidente cu copiii ăia, ei nu 
știu. Eu am avut lângă mine o vatră unde erau șerpi, nu putem să le lăsăm așa! 
      -Dl.Radian Stănculescu: Domnule consilier, eu am pus lanțuri și lacăte acolo, dar mi le-au spart, am chemat 
poliția, am pus altele pe care nu le-au mai putut sparge, dar au spart geamurile ca să intre acolo! Nici eu nu 
mă simt confortabil când cineva îmi sparge geamurile la casă. 
      În continuare, domnul Liviu Dumitrașcu a cerut și a primit din nou permisiunea președintelui de ședință să 
mai adreseze câteva întrebări domnului viceprimar, însă dialogul dintre dumnealor a degenerat în jigniri, iar 
pe acest fond domnul viceprimar a părăsit sala de ședințe. 
      -Dl.Viorel Ciucașu: Domnule președinte, fiindcă tot s-a vorbit aici de Regulament, vreau să-i aduceți aminte 
domnului viceprimar că nu poate părăsi ședința nici dumnealui, nici domnul consilier local Moșescu, nici 
domnul primar, așa fără motiv, ci doar dacă intervine ceva special. E vorba de lipsă de respect faptul că ne 
ridicăm și plecăm și nu dăm răspunsuri, iar dumneavoastră trebuia să luați atitudine și așa trebuie să se 
consemneze în procesul verbal, ca pe viitor cel care conduce ședința să nu mai permită așa ceva! 
      -Dl.Ionel Manole: Tocmai domnul viceprimar ne-a citit azi din Regulament, treaba cu jignirile și cu 
respectarea Regulamentului. Chiar dânsul ne-a citit la începutul ședinței! 
      Aici s-au încheiat intervențiile la punctul Diverse, după care domnul președinte a declarat închise lucrările 
şedinţei ordinare a Consiliului local al oraşului Ianca de astăzi, 27 aprilie 2023, drept pentru care s-a întocmit 
prezentul proces verbal în 2 (două) exemplare. 
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